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Abstract (en)
[origin: WO9115555A2] The invention relates to a nematic liquid crystal mixture having a positive dielectric anisotropy DELTA epsilon of at least +4
and a birefringence DELTA n of at least 0.12, characterized in that the mixtures comprise one or more components having the core structure (a)
wherein L<1>, L<2>, Y and Z are each independently of one another H or F, one of Q<1> and Q<2> is 1,4-phenylene, 3-fluoro-1,4-phenylene or 3,5-
difluoro-1,4-phenylene and the other residue Q<1> or Q<2> is -CH2CH2-, -CH2CH2CH2CH2- or - if at least one of L<1>, L<2>, Y and Z denotes F -
also a single bond, whereby this core structure can be optionally further fluorinated in the benzene rings.

Abstract (fr)
Mélange nématique de cristaux liquides présentant une anisotropie diélectrique positive DELTAepsilon d'au moins +4 ainsi qu'une biréfringence
DELTAn d'au moins 0,12, ledit mélange étant caractérisé en ce qu'il comprend un ou plusieurs constituants présentant la structure de base (a),
dans laquelle L1, L2, Y et Z sont chacun, indépendamment les uns des autres, H ou F; Q1 ou Q2 est phénylène-1,4, fluoro-3-phénylène-1,4 ou
difluoro-3,5-phénylène-1,4 et l'autre résidu Q1 ou Q2 est -CH2CH2-, -CH2CH2CH2CH2- ou, si l'un au moins parmi L1, L2, Y et Z représente F,
également une liaison simple, cette structure de base pouvant éventuellement être fluorée dans les cycles benzéniques.
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